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Protokół nr 32/2017 
z posiedzenia Komisji Prawno-Administracyjnej 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
odbytego w dniu 24 października 2017 r. 

 
 

Posiedzenie Komisji Prawno-Administracyjnej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle odbyło się 
w sali posiedzeń Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza Piramowicza 32 
(pokój 229).  
 
Obecność członków komisji – według załączonej listy obecności. 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1) Zbigniew Romanowicz – sekretarz miasta, 
2) Beata Kaczyńska-Pogwizd – kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki, 
3) Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz – kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami 

i Planowania Przestrzennego, 
4) Anna Bartodziej – pracownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Planowania 

Przestrzennego, 
5) Krzysztof Mirecki – radca prawny. 
 
Ad 1-2. 
 
Otwarcia posiedzenia o godz. 15.10, stwierdzenia prawomocności obrad i powitania dokonał 
przewodniczący komisji Michał Nowak. 
Na statutową liczbę 5 radnych w chwili rozpoczęcia obrad obecnych było 4 członków 
komisji. Radny Andrzej Kopeć dołączył do posiedzenia. 
Przewodniczący komisji Michał Nowak stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz 
że obrady Komisji Prawno-Administracyjnej są prawomocne. 
 
Przyjęcie porządku obrad: 
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu nr 31/2017 z dnia 26 września 2017 r. 
4. Zaopiniowanie wniosku o nadanie Panu Tadeuszowi Waligórze tytułu „Honorowy 

Obywatel Miasta Kędzierzyn-Koźle”. 
5. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle w sprawie zmian 

statutów osiedli utworzonych na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle przedłożonych wraz ze 
sprawozdaniem z przeprowadzonych konsultacji w przedmiocie tych projektów. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie 
dotacji celowych stowarzyszeniom ogrodowym prowadzącym rodzinne ogrody działkowe 
na obszarze gminy Kędzierzyn-Koźle, sposobu rozliczania tych dotacji oraz sposobu 
kontroli wykonywania zleconych zadań. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu współpracy gminy Kędzierzyn-
Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2018 rok. 
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8. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
9. Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący komisji na wniosek kierownika Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki 
zaproponował przesunięcie 7 punktu jako 4 punkt. Ponadto dodał punkt „Zaopiniowanie 
projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej ogłoszenia i przeprowadzenia 
konsultacji z mieszkańcami miasta Kędzierzyn-Koźle w przedmiocie wniosku mieszkańców 
osiedla Kuźniczka o włączenie obszaru osiedla Kuźniczka do obszaru osiedla Śródmieście” , 
który wprowadzono jako 7 punkt. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad po zmianie: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu nr 31/2017 z dnia 26 września 2017 r. 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu współpracy gminy Kędzierzyn-

Koźle z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2018 rok. 

5. Zaopiniowanie wniosku o nadanie Panu Tadeuszowi Waligórze tytułu „Honorowy 
Obywatel Miasta Kędzierzyn-Koźle”. 

6. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle w sprawie zmian 
statutów osiedli utworzonych na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle przedłożonych wraz ze 
sprawozdaniem z przeprowadzonych konsultacji w przedmiocie tych projektów. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej ogłoszenia 
i przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami miasta Kędzierzyn-Koźle w przedmiocie 
wniosku mieszkańców osiedla Kuźniczka o włączenie obszaru osiedla Kuźniczka do 
obszaru osiedla Śródmieście. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie 
dotacji celowych stowarzyszeniom ogrodowym prowadzącym rodzinne ogrody działkowe 
na obszarze gminy Kędzierzyn-Koźle, sposobu rozliczania tych dotacji oraz sposobu 
kontroli wykonywania zleconych zadań. 

9. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
10. Zakończenie obrad. 
 
Komisja jednogłośnie przyjęła (4 głosy „za”) porządek obrad po zmianie. Nieobecny przy 
głosowaniu był radny Andrzej Kopeć. 
 
 
Ad 3. 
Przyjęcie protokołu nr 31/2017 z dnia 26 września 2017 r. 
 
Komisja Prawno-Administracyjna jednogłośnie przyjęła (4 głosy ,,za”) protokół. 
 
 
Ad 4. 
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Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Programu współpracy gminy Kędzierzyn-Koźle 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2018 rok. 
 
Beata Kaczyńska-Pogwizd poinformowała, iż projekt uchwały został poddany konsultacjom, 
które trwały około dwa miesiące. Projekt uchwały został przedstawiony organizacjom 
pozarządowym na szkoleniu. Uczestnicy spotkania nie zgłosili uwag do projektu. Program 
umożliwia każdej organizacji realizowanie swojego projektu. Kierownik dodała, iż program 
nie różni się niczym od poprzedniego. W roku ubiegłym pojawiły się uwagi organizacji 
pozarządowych, które uwzględniono w programie. Minimalna zaplanowana kwota na 
realizację zadań wynosi 500 000 zł. 
 
Katarzyna Dysarz dodała, iż Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej zaopiniowała 
jednogłośnie pozytywnie projekt uchwały. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (4 głosy ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
Nieobecny przy głosowaniu był radny Andrzej Kopeć. 
 
 
Ad 5. 
Zaopiniowanie wniosku o nadanie Panu Tadeuszowi Waligórze tytułu „Honorowy Obywatel 
Miasta Kędzierzyn-Koźle”. 
 
Sekretarz miasta Zbigniew Romanowicz zwrócił uwagę, iż regulamin nadawania tytułu nie 
określa zbyt wielu wymogów formalnych, które należy spełnić. Przedłożony wniosek okazał 
się wystarczający do skierowania go na posiedzenie komisji. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, iż złoży inicjatywę uchwałodawczą 
w sprawie zmiany uchwały o nadanie tytułu. Przewodniczący komisji zaznaczył, iż pan 
Tadeusz Waligóra jest postacią nietuzinkową i na tytuł w pełni zasługuje. 
Przewodniczący obrad w związku z brakiem chętnych do zabrania głosu, poddał pod 
głosowanie ww. wniosek. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (4 głosy ,,za”) zaopiniowała wniosek o nadanie Panu 
Tadeuszowi Waligórze tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Kędzierzyn-Koźle”. Nieobecny 
przy głosowaniu był radny Andrzej Kopeć. 
 
 
Ad 6. 
Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle w sprawie zmian statutów 
osiedli utworzonych na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle przedłożonych wraz ze 
sprawozdaniem z przeprowadzonych konsultacji w przedmiocie tych projektów. 
 
Zbigniew Romanowicz, sekretarz miasta, wyjaśnił, iż przedłożony materiał jest efektem 
konsultacji przeprowadzonych w związku ze skierowaniem do zaopiniowania stosownych 
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projektów uchwał zmieniających statuty osiedli. Przede wszystkim w zakresie procedury 
wyborów poszczególnych organów osiedli, ale również w celu zaktualizowania danych 
dotyczących obszarów tych osiedli. Następnie przeprosił za pomyłkę w projekcie uchwały 
w sprawie zmiany statutu osiedla Kuźniczka, ponieważ znajdują się w nim ulice osiedla 
Śródmieście. Sekretarz miasta poinformował, iż błędy zostaną niezwłocznie skorygowane. 
Natomiast odnosząc się do przeprowadzonych konsultacji w przedmiocie owych projektów 
poinformował, że złożono jeden wniosek podpisany przez 143 mieszkańców osiedla 
Kuźniczka. Wniosek dotyczył włączenia obszaru osiedla Kuźniczka do obszaru osiedla 
Śródmieście. W ocenie organu wykonawczego wniosek powinien najpierw zostać poddany 
wstępnej opinii ze strony organu stanowiącego, ewentualnie następnie winien zostać poddany 
zgodnie z przepisami, konsultacjom mieszkańców. Natomiast pozostała część materii 
uregulowanej w statutach zasadza się głównie na zmianie procedury wyborczej, o której 
wielokrotnie była mowa na posiedzeniach komisji. Poinformował, iż rozbieżności dotyczące 
oceny tego, czy w granicach osiedli mogą znajdować się fragmenty ulic, to kwestia sugestii ze 
strony radnych. Przypomniał, iż statuty osiedli były uchwalane wiele lat temu.  
 
Tomasz Scheller poinformował, iż w statutach rad osiedlowych są nieuporządkowane granice 
osiedli. Osiedle Miejsce Kłodnickie zaczyna się od leśniczówki. Radny podkreślił, i ż trzeba 
uporządkować w statutach granice konsultując się z radami osiedlowymi. Zaznaczył, iż jest 
przeciwny owym projektom, ponieważ nie zawierają one istotnych zmian. Statuty powinny 
zawierać informację o charakterze oraz kompetencjach danego osiedla.  
 
Sekretarz miasta wyjaśnił, iż obszary granic osiedla Miejsce Kłodnickie na styku z osiedlem 
Sławięcice były określone kilkadziesiąt lat temu, a więc do chwili obecnej granice osiedli 
mogły się zmienić.  
 
Radny Tomasz Scheller powiedział, iż każdy projekt uchwały danego osiedla powinien być 
uzgadniany z radami osiedli. Statuty powinny być uporządkowane ze strony prawnej oraz 
praktycznej. 
 
Sekretarz miasta powiedział, że wnioski przewodniczących zarządów osiedli padające na 
cokwartalnych posiedzeniach zostały uwzględnione, ponieważ większość z nich dotyczyła 
procedury wyborczej. Natomiast jeśli chodzi o ogólne niedogodności związane z zapisami 
w statucie dotyczącymi wydatków, jakich można dokonywać w ramach działalności rad 
osiedla, stwierdził, iż nie znajduje żadnych sprzeczności oraz błędów. Gdyby chcieć w 
statutach osiedli odzwierciedlić wszystkie wymagania określone w ustawie o finansach 
publicznych, w przepisach odpowiedzialności za naruszenie dyscypliny finansów 
publicznych, szczegóły wynikające z rozporządzenia w sprawie klasyfikacji budżetowej, to 
nie tylko dział dotyczący procedury wyborczej, który ma 9 stron, musiałby być rozbudowany. 
Podkreślił, i ż żaden konkretny wniosek nie został złożony w owej sprawie, ponieważ nie jest 
to materia, którą można łatwo uregulować w statutach. Oczywiście gmina starała się 
przybliżyć zasady wydatkowania środków publicznych, w tym również przez rady osiedli, 
poprzez spotkania szkoleniowe oraz informator, który został opracowany dwa lata temu i jest 
uaktualniany.  
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Tomasz Scheller zgodził się z sekretarzem miasta, iż nie wszystko można zawrzeć 
w statutach. Jednakże zapytał, czy w statutach można zapisać jaki charakter ma dane osiedle. 
Uważa, że statut powinien być informacją o danym osiedlu. Jednostka pomocnicza powinna 
wyręczać gminę w niektórych działaniach, których gmina nie może wykonać ze względu na 
brak np. Miejskiego Ośrodka Kultury. Przypomniał, iż rady osiedli opiniowały każdy wniosek 
o wycinkę drzewa, decydowały, czy dana rodzina na danym osiedlu ma problemy alkoholowe 
i czy powinna dostać zapomogę z MOPS-u, opiniowała projekty uchwał w sprawie 
inwestycji, pisała czy zgadza się na zezwolenia na alkohol. 
 
Sekretarz miasta zwrócił uwagę, iż stanowiska zajmowane przez rady osiedli w sprawach 
podanych przez radnego były poza wymaganiami określonymi w przepisach prawa jako 
dobrowolne wyrażenie opinii. Takiej kompetencji organy osiedla nie mają. Podkreślił, i ż do 
dzisiaj się zachowała dobra tradycja pozyskiwania opinii rad osiedli w zakresie zmian nazw 
ulic. W statucie są wystarczające zapisy, które wskazują na to, iż w istotnych sprawach dla 
osiedla organ stanowiący bądź wykonawczy gminy mogą zasięgać opinii rad osiedli. Taki 
sposób działania jest nakazany kierownikom urzędu. Zdarzają się poszczególne przypadki, iż 
dany wydział uchybi temu poleceniu służbowemu. Jednakże na spotkaniach cokwartalnych z 
radami osiedli większość przewodniczących stwierdza, iż są zawiadamiani oraz zapraszani do 
opiniowania. Jeżeli natomiast wolą Komisji Prawno-Administracyjnej Rady Miasta 
Kędzierzyn-Koźle będzie zapisanie w statutach tzw. miękkich kompetencji, to oczywiście 
urzędnicy zrealizują owy wniosek. Sekretarz miasta odniósł się również do kwestii wielkości 
oraz podziału jednostek pomocniczych na sołectwa i osiedla. Przypomniał, że rok temu była 
mowa o owym podziale, więc zaczęto przygotowywać oddzielny statut dla jednostki 
pomocniczej, która miałaby inny charakter. Jednakże w okresie konsultacji nie było wniosku 
dotyczącego sołectwa. 
 
Radny Tomasz Scheller zaznaczył, iż członkowie rad osiedli, którzy są w radach około 20 lat 
mówią, iż z roku na rok rady osiedli mają coraz mniej kompetencji. Dodał, iż program 
współpracy z organizacjami pozarządowymi jest szerzej oraz konkretniej zapisany niż 
działalność rad osiedli. Kończąc zaproponował przygotowanie przez urząd jak najszerszego 
katalogu kompetencji. 
 
Andrzej Kopeć powiedział, iż rozumie jak urząd działa. Nie chce sobie przysparzać pracy, 
gdy nie pojawiły się wnioski. Jeśli nie pojawiły się wnioski ze strony rad osiedli, aby iść w 
głębsze zmiany, to po prostu urząd nie miał się do czego odnieść i nic nie przygotował. 
Trzeba sobie zdać sprawę z tego, iż każda władza woli centralizować swoje kompetencje. 
Radny zasugerował, aby radny Tomasz Scheller spisał wszystko, co chciałby mieć w statucie 
osiedla Sławięcice, a następnie przedstawił to na posiedzeniu Komisji Prawno-
Administracyjnej.  
 
Tomasz Scheller zgodził się z propozycją radnego Andrzeja Kopcia, jednakże uważa, iż 
potrzebuje porad od strony prawnej. 
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Ewa Czubek dodała, iż osiedle Śródmieście zdecydowanie różni się od pozostałych osiedli, 
dlatego trzeba je potraktować indywidualnie. Uważa, iż nie powinno się przesadzać z rolami 
rad osiedli. Zwróciła uwagę, iż rada osiedla Śródmieście ma bardzo duży problem z kworum, 
więc nie powinna decydować o bardzo ważnych kwestiach. Podkreśliła, iż jest zwolennikiem 
dużej wolności gospodarczej. Na przedsiębiorczości osadza się cały mechanizm gospodarki 
wolnorynkowej i bogaceniu się społeczeństwa, a więc opiniowanie spraw typu lokalizacja 
sklepów monopolowych nie ma sensu. Natomiast trzeba zwracać uwagę, aby rady osiedli 
dostawały ważne projekty uchwał dotyczące inwestycji.  
 
Tomasz Scheller zaznaczył, że ciężko jest zachęcić członków rad osiedli do spotkań z radami, 
gdy rady i tak nie mają wpisanych w statuty żadnych kompetencji, a więc nie mogą o niczym 
decydować.  
 
Katarzyna Dysarz również wyraziła swoją opinię informując, iż katalog kompetencji 
powinien być szeroki. Opisanie szczegółowe zadań w statucie osiedla Śródmieście może 
spowodować blokowanie urzędu w przypadkach opiniowania projektów uchwał, ponieważ 
jest problem z kworum zarządów osiedli. Zgodziła się, iż trzeba podejść indywidualnie do 
osiedli.  
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że w związku z powyższymi uwagami 
złoży wniosek o odstąpienie od opiniowania owych projektów uchwał. Stwierdził, iż projekty 
uchwał muszą być dopracowane, ponieważ będą służyły kolejne kilkadziesiąt lat. Uważa, że 
rzeczywiście powinno odbyć się spotkanie rady osiedla Sławięcice z przedstawicielami 
urzędu. Dyskusja przeprowadzona na spotkaniu mogłaby stanowić bazę do dalszej pracy 
Komisji Prawno-Administracyjnej. Odniósł się do kwestii kworum na spotkaniach 
informując, iż można wprowadzić w statutach zapis, że organem uchwałodawczym jest 
ogólne zebranie mieszkańców. Polegałoby to na tym, że w danym osiedlu funkcjonowałby 
przewodniczący zarządu osiedla, zarząd byłby 5-osobowy, natomiast w sprawach większej 
wagi byłyby organizowane spotkania z mieszkańcami osiedla. Kolejną rzeczą, którą można 
by było zapisać w statutach jest katalog spraw, które obligatoryjnie podlegają konsultacjom. 
Radny powiedział, iż rzeczywiście można by rozważyć, aby niektórym radom osiedli, np. 
osiedlu Sławięcice, gdzie nie ma ośrodka kultury, przekazano formalnie organizowanie życia 
kulturalnego. Co do kwestii formalnych można poprawić w § 7 ust. 1 zapis na „60 dni od 
dnia”. Radny służy pomocą, ponieważ w projektach jest kilka usterek, brakuje kilku 
przecinków itp. Uważa, że osiedle Piastów powinno nosić nazwę osiedle Piastów-
Powstańców Śląskich, ponieważ urbanistycznie są to dwa zupełnie równorzędne osiedla. 
Następnie zwrócił uwagę na ulice czysto fikcyjne, tj. Jana Kellera, Władysława Odyńca, w 
statutach nie powinny znajdować się takie nazwy. Formalnie one i tak nie obowiązują, 
ponieważ uchwała w sprawie nazw ulic z 1976 r. straciła swoją moc w 1990 r., więc nie ma 
powodu, aby te nazwy utrzymywać w spisach. Poinformował także, iż ul. Karola Joncy nie 
powinno się odmieniać na „ul. Karola Jonca”. Zwrócił uwagę, że nazwy typu park, aleja, plac 
oraz skróty, tj. księdza, profesora itp. pisze się małą literą. 
Następnie Michał Nowak złożył wniosek o odstąpienie od opiniowania ww. projektów 
uchwał. 
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Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) przyjęła wniosek radnego Michała 
Nowaka. 
 
 
Ad 7. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej ogłoszenia 
i przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami miasta Kędzierzyn-Koźle w przedmiocie 
wniosku mieszkańców osiedla Kuźniczka o włączenie obszaru osiedla Kuźniczka do obszaru 
osiedla Śródmieście. 
 
Ewa Czubek zapytała o uzasadnienie ww. wniosku. 
 
Sekretarz miasta Zbigniew Romanowicz wyjaśnił, że mieszkańcy osiedla Kuźniczka uważają, 
iż osiedle zawsze przynależało historycznie do osiedla Śródmieście. Z załącznika do wniosku 
wynika, iż istotnym motywem jest zmiana granic okręgów wyborczych. 
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak zapytał, czy tego rodzaju zmiana granic osiedla 
oznacza obligatoryjną konieczność zmiany granic okręgów wyborczych. Radny podkreślił, i ż 
rada miasta decyduje o podziale na okręgi wyborcze. Zapytał, czy okręg wyborczy mimo 
włączenia obszaru osiedla Kuźniczka do obszaru osiedla Śródmieście mógłby wyglądać tak, 
że zawierałby całe osiedle Cisowa i część osiedla Śródmieście (dawne osiedle Kuźniczka). 
 
Sekretarz miasta wyjaśnił, iż to jest uzależnione między innymi od tzw. zestawienia z normą 
przedstawicielstwa, która jest wyliczana poprzez iloraz liczy mieszkańców miasta i liczby 
mandatów. W istocie sama zmiana granic okręgów wyborczych w związku ze zmianą granic 
osiedla nie jest obligatoryjna, natomiast może okazać się konieczna w wyniku analizy 
skutków owej zmiany. Przypomniał, iż tworzone są prace nad zmianą kodeksu wyborczego. 
Jednakże aktualny kodeks zobowiązuje organy odpowiedzialne za tworzenie okręgów 
wyborczych do uwzględnienia więzi społecznych, które m. in. są odzwierciedlane w podziale 
na osiedla. W związku z tym można połączyć w jednym okręgu wyborczym dwa małe 
osiedla, jeżeli łączą je więzi kulturowe i społeczne. Ale nie można wyłączyć fragmentu 
danego osiedla i umieścić w innym okręgu, jeżeli więzi byłyby naruszone. 
 
Ewa Czubek przypomniała poprzedni wniosek osiedla Kuźniczka. Osiedle uważało, iż są 
pozbawieni wyboru swego przedstawiciela. Poinformowała, iż osiedle Śródmieście i rada 
osiedla nie widzi powodów, aby powiększać osiedle Śródmieście o osiedle Kuźniczka. Nie 
ma więzi między osiedlami. Radna uważa, iż osiedle Kuźniczka powinno się zmobilizować 
przy wyborach/ Dodała, że osiedle Śródmieście jest już duże, ponieważ znajduje się na nim 
co najmniej 12 000 mieszkańców, w dodatku oba osiedla oddziela rzeka. 
 
Andrzej Kopeć zaznaczył, iż ze względu na to, jakie odczucia oraz doświadczenia mają 
członkowie komisji, trzeba podejść do sprawy jako do wniosku 143 mieszkańców osiedla 
Kuźniczka, a następnie w toku konsultacji społecznych zebrać możliwie najwięcej opinii oraz 
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informacji umożliwiających podjąć właściwą decyzję przy opiniowaniu wniosku przez Radę 
Miasta Kędzierzyn-Koźle. 
 
Katarzyna Dysarz powiedziała, iż popiera przedmówcę. Niech inni mieszkańcy odniosą się do 
ww. wniosku. Radna uważa, że wniosek o włączenie osiedla Kuźniczka do osiedla 
Śródmieście jest nieuzasadniony.  
 
Przewodniczący komisji zapytał sekretarza miasta, jak będą wyglądały konsultacje społeczne 
z mieszkańcami miasta. 
 
Sekretarz miasta odpowiedział, iż konsultacje mogą być w formie plebiscytu odnoszącego się 
do dwóch twierdzeń albo mogą być przygotowane konkretne projekty uchwał w sprawie 
zniesienia osiedla Kuźniczka oraz w sprawie zmiany statutu osiedla Śródmieście, obejmujące 
m. in. włączenie obszaru osiedla znoszonego. 
 
Ewa Czubek zwróciła uwagę, iż przyłączenie osiedla Kuźniczka do osiedla Śródmieście 
spowoduje nikłe szanse na to, że w budżecie obywatelskim coś uzyska ten obszar.  
 
Przewodniczący komisji Michał Nowak dodał, iż jest przeciwny zmianom granic osiedli, 
ponieważ osiedli jest za dużo. Natomiast zaproponował by ewentualnie zastanowić się nad 
przyłączeniem osiedla Przyjaźni do osiedla Blachownia, ponieważ jest to całkowicie jednolita 
jednostka urbanistyczna. Dodał, iż osiedle Przyjaźni liczy około kilkuset mieszkańców. 
Kończąc poinformował, iż prace nad wymienionymi wcześniej uwagami będą kontynuowane 
na kolejnych posiedzeniach komisji.  
Przewodniczący komisji poddał pod głosowanie projekt uchwały pozytywnie opiniującej 
przeprowadzenie konsultacji społecznych. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
 
Ad 8. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie 
dotacji celowych stowarzyszeniom ogrodowym prowadzącym rodzinne ogrody działkowe na 
obszarze gminy Kędzierzyn-Koźle, sposobu rozliczania tych dotacji oraz sposobu kontroli 
wykonywania zleconych zadań. 
 
Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz wprowadziła do tematu informując, iż ustawa o rodzinnych 
ogrodach działkowych z dnia 13 grudnia 2013 r. pozwala radom gmin udzielać dotacji 
celowych na rozwój ogrodów działkowych. Na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle funkcjonuje 
14 rodzinnych ogrodów działkowych. Projekt uchwały określa sposób postępowania przy 
udzielaniu owej dotacji. Zgodnie z założeniami stowarzyszenia ogrodowe powinny 
opracować dokumentację techniczną. W projekcie uchwały zaproponowano, iż dotacja jest 
udzielana w formie dofinansowania pokrywającego koszty realizacji zadania w wysokości do 
50% jego kosztów brutto, nie częściej niż raz na 2 lata. 
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Przewodniczący komisji Michał Nowak zwrócił uwagę, że w nagłówku trzeba uaktualnić 
numer dziennika ustaw przy ustawie o samorządzie gminnym, poprawić myślniki w § 1, w § 
2 ust. 2 wyrażenie „50%” napisać bez spacji oraz zmienić zapis „14 dni od daty” na „14 dni 
od dnia”. 
Następnie w związku z brakiem pytań przewodniczący komisji Michał Nowak poddał projekt 
uchwały pod głosowanie. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
 
Ad 9. 
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 
Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na dzień 28 listopada 2017 r. o godz. 15.00. 
 
 
Ad 10. 
Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący Michał Nowak podziękował za uczestnictwo w posiedzeniu Komisji 
Prawno-Administracyjnej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle, po czym zamknął obrady 
o godz. 17.20. 

 
 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI 
Michał Nowak 

 
 
 
Protokołowała Joanna Giet 


